
2023 med   

 
Dette er en oppsummering av året med Rænsk, med ryddeaksjoner og resultater.  

 

Først vil vi takke alle som har deltatt på og støttet oss i forbindelse med rydding gjennom dette 

året! Innsatsen i og framsnakkingen av organiasjonen er veldig gøy å være vitne til. I år har vi 

møtt mange forskjellige folk i forbindelse med ryddeaksjoner og ellers. Vi har stiftet nye 

bekjentskaper med andre organisasjoner som brenner for den samme tematikken; mindre 

forsøpling i nærmiljøet, i naturen og i havet. Nedenfor vil vi oppsummere de ryddeaksjonen vi 

har hatt. For å følge oss gjennom ryddeåret er man velkommen til å finne oss på facebook 

(Rænsk) og på instagram (organisasjonen_rensk). Hjemmesiden vår www.org-rensk.no blir 

også oppdatert gjennom året med ferske tall fra ryddeaksjonene.  

 

Resultatet av ryddeaksjoner i 2023 viser at vi har samlet hele 2088 kg tilsammen i år! En stor 

del av dette tilhører ryddeaksjonen som ble arrangert i starten av mai i Trollvika utenfor 

Vingvågen. Vi sitter igjen med masse nytt engasjement og håp etter denne aksjonen, hvor vi 

samlet hele 1,8 tonn avfall! Denne vika ble ryddet også året før av en skoleklasse, som samlet 

hele 70 sekker med avfall. Dette sier noe om mengdene som kommer inn til denne vika. Veldig 

mye gammelt avfall ligger begravd dypt ned i grunnen og er vanskelig å nå. Aksjonen ble 

gjennomført den 5-7. mai i strålende vær. Til sammen var vi 16 personer som deltok gjennom 

helga, med godt oppmøte begge dagene. Noen av de frivillige stilte med båt som fraktet avfall 

fra vika og inn til Vingågen kai hvor 

konteineren fra Retura sto. 

Konteiner til strandrydding er gratis 

å leie hos en del avfallsselskap, noe 

som gjør at vi kan gjennomføre 

aksjoner med redusert kostnad. 

Dette er viktig for muligheten til å 

drive slikt frivillig arbeid. De frivillige 

som deltok på denne aksjonen var i 

hovedsak folk som har tilknytning til 

plassen eller som bor i «gamle 

Snillfjord».  

 

 

http://www.org-rensk.no/


Du kan lese om vårt arbeid i forbindelse med denne aksjonen i lokalavisa Hitra-Frøya hvis du 

klikker på linkene under:  

- https://www.hitra-froya.no/nyheter/i/eJeE4O/ryddehelg-med-

raensk?fbclid=IwAR3mjk4Zo9Bg3eh9zXBa38mWC1DjSCIZsPYdUrrOs7NUVDmO6wJ-

1_G3Mbg (åpen side) 

- https://www.hitra-froya.no/nyheter/i/bgoqMk/i-loepet-av-helga-ble-1-8-tonn-

soeppel-fjerna-fra-denne-vika (pluss-sak) 

 

   

 

Bortsett fra storaksjonen i mai har vi ryddet jevnt og trutt gjennom året. Det aller meste er 

ryddet av enkeltpersoner eller små grupper som har ryddet i sitt nærmiljø. Dette er en 

grunntanke i vårt arbeid. Vi ønsker at alle tar ansvar for gata de bor i og området de oppholder 

seg på fritiden. Ikke all rydding trenger å være organisert, og vi trenger at folk bidrar i sitt 

nærmiljø slik at det totalt blir mindre søppel overalt. 

Det handler om å ta vare på og vise at man setter pris 

på området der man oppholder seg. Det å ta med en 

pose og et par hansker når man allikevel er på tur er et 

godt bidrag i den felles dugnaden. Sammen må vi ta 

ansvar for det eierløse avfallet og vi kan ikke vente til 

noen andre plukker det opp.  

I januar og februar ble det ryddet tilsammen 35 kg. 

Familien Krøtøy ryddet to strender i Lysøysund for 

henholdsvis 15 og 5 kg. I tillegg ble kanten på en åker 

ned mot Værestranda ryddet for 15 kg, etter 

godkjenning fra grunneier. Masse plast hadde blitt 

«fanget opp» av et gjerde ned mot toglinja. Neste 

stopp var Trondheimsfjorden, og dette viser at det er 

veldig mye som blåser videre rett ut på sjøen.  

https://www.hitra-froya.no/nyheter/i/eJeE4O/ryddehelg-med-raensk?fbclid=IwAR3mjk4Zo9Bg3eh9zXBa38mWC1DjSCIZsPYdUrrOs7NUVDmO6wJ-1_G3Mbg
https://www.hitra-froya.no/nyheter/i/eJeE4O/ryddehelg-med-raensk?fbclid=IwAR3mjk4Zo9Bg3eh9zXBa38mWC1DjSCIZsPYdUrrOs7NUVDmO6wJ-1_G3Mbg
https://www.hitra-froya.no/nyheter/i/eJeE4O/ryddehelg-med-raensk?fbclid=IwAR3mjk4Zo9Bg3eh9zXBa38mWC1DjSCIZsPYdUrrOs7NUVDmO6wJ-1_G3Mbg
https://www.hitra-froya.no/nyheter/i/bgoqMk/i-loepet-av-helga-ble-1-8-tonn-soeppel-fjerna-fra-denne-vika
https://www.hitra-froya.no/nyheter/i/bgoqMk/i-loepet-av-helga-ble-1-8-tonn-soeppel-fjerna-fra-denne-vika


I april ble det også ryddet i Lysøysund. Vi fant til sammen 26 kg på de samme stedene som i 

januar og februar. Det tyder på at det er et jevnt tilsig av nytt avfall her. Ikke alt er plast, men 

andre ting som heller ikke hører hjemme i naturen. Blant annet finner vi en del rustent metall. 

I tillegg har vi noen engasjerte medlemmer i «gamle Snillfjord» som plukker når de er på tur. 

De har tilsammen ryddet 60 kg i april og juni. 45 kg av det ble samlet opp og levert rett til 

ansvarlig for forsøplingen, i forbindelse med anleggsarbeid på Krokstadøra. De opplyste at 

mye av forsøplingen skyltes uforsiktig behandling ved lasting av materialer på byggeplassen. I 

tillegg til isoporplater ble det samlet tre store sekker med flyveavfall rundt området.  

Området som vi har ryddet flere ganger tidligere, ved Ranheim Fabrikker, ble også ryddet på 

nytt i april. Nye 17,8 kg avfall ble samlet sammen.  

 

 

 

I september ble vi kontaktet av Hold Norge Rent 

i forbindelse med årets Strandryddeuke, som er 

en nasjonal dugnad. Vi hev oss rundt og 

arrangerte rydding og grilling ved Væresholmen 

og langs Væresstranda. KIA, som er 

samarbeidspartner av HNR, stilte opp og flere 

frivillige kom etter å ha sett arrangementet på 

sosiale medier. Det synes vi er utrolig gøy! Til 

sammen var vi rundt 25 personer som deltok. 

Været var ikke helt på vår side, men vi fikk ryddet 

tilsammen ca 100 kg. En del av dette var 

skrapmetall som lå i fjæra. Vi fant også et stort 

batteri og en takplate. Tusen takk til alle som 

deltok! Dette var også vårt første samarbeid med 

en annen organisasjon, og HNR dekket utgifter i 

forbindelse med ryddingen.  

 

 



 

18. november var det duket for ryddeaksjon sammen med LaMo-Marked, som vi har begynt 

å samarbeide så smått med i høst. Her inviterte vi til forskjellige aktiviteter og rydding på 

Ranheim i området rundt Petersenfjæra og Hansbakkfjæra, helt bort til Ranheim stasjon og 

Hansbakken skole. Til sammen fant vi 9,5 kg søppel. Det var kaldt denne dagen, men vi koste 

oss med bålpanne, flammeshow og forskjellige små aktiviteter for barna i Petersenfjæra. Det 

kom flere barnefamilier som bor på Ranheim. Det var utrolig gøy, og vi ser fram til flere 

samarbeidsprosjekter med denne gjengen i tiden som kommer.  

  

(Bilde: Janka Otting) 

 

Gjennom året har vi delt innlegg i sosiale medier fra andre aktører som engasjerer seg for det 

samme. Det er viktig for oss å få fremsnakket tiltak og engasjement fra andre, samt få delt 

informasjon om forsøpling slik at andre også blir inspirert til å ta ansvar.  

Vår kjære samarbeidsparter Sjøskogbekken FUS har 

også i år plukket avfall på turdag med barna. I år har 

de meldt inn at de fant 42,5 kg søppel rundt omkring 

på Ranheim.   Veldig bra jobba! Du kan lese mer om 

samarbeidet med Sjøskogbekken FUS i de tidligere 

årsmeldingene våre.  

 



I tillegg til ryddeaktivitet fikk vi et nytt styremedlem inn i 2023: Synnøve Mjør Wingan. Hun 

har vært en av primus motor bak ryddeaksjonene i Vingvågen, og det er flott at hun vil bidra 

enda mer inn i organisasjonen.   

 

Takk til alle som har støttet oss økonomisk med medlemsskap og støttemedlemsskap, 

IndPro AS for pengestøtten vi fikk i slutten av 2022 og alle frivillige som har vært med å 

ryddet gjennom året. Engasjementet deres gjør at vi vil fortsette å arrangere ryddeaksjoner 

og engasjere oss i 2024!  

 

 


